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Z Á P I S
z veřejného zasedání zastupitelstva obce Kunratice konaného v pátek

30. 08. 2013 od 19:00 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu Kunratice

Zahájení: Pan starosta obce přivítal všechny přítomné na veřejném zasedání zastupitelstva obce

Přítomni: Milan Götz,  Luděk Pažout,  Miroslav  Liška,  Miloslav Götz,  Milan Franc, Ing.  Jiří  Kříž,  Mgr.  Jana
Runkasová, Miroslava Mervová

Nepřítomni: František Vrátný - omluven

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.

Určení  ověřovatelů
zápisu:

Ověřovateli zápisu jsou určeni paní Mgr. Jana Runkasová a pan Miroslav Liška.

Určení zapisovatelky: Zapisovatelkou je určena paní Miroslava Luftová

Návrh programu a jeho schválení:

1. Poskytnutí půjček z FRB

2. Žádosti o koupi pozemků v majetku obce

3. EKOKOM – smlouva o vypůjčení nádob na separovaný odpad

4. Rozpočtová opatření 2013

5. Dar od obce Heřmanice

6. Různé:

 Informace o chodu OÚ

 Informace o projektech podpořených dotací

 Nabídka společnosti Centropol

 Zastoupení na valné hromadě společnosti Severotrans, a.s.

 Převod kulturního domu do majetku obce – informace 

 Zpráva Kontrolního výboru

 Zpráva Finančního výboru

7. Diskuse

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Program jednání zastupitelstva byl přijat.

http://www.obeckunratice./


K     bodu programu č. 1 –     Poskytnutí půjček z FRB :  

Starosta seznámil zastupitele se žádostmi o poskytnutí půjček z Fondu rozvoje bydlení. I.  kolo příjmu žádostí o
poskytnutí půjček z FRB bylo schváleno 20. června 2013 a zveřejněno od 24. 06. 2013 do 31. 07. 2013. Podány byly
3 žádosti. Manželé Laušmanovi žádají 40 tisíc Kč na rekonstrukci kuchyně, manželé Mecnerovi žádají 100 tisíc Kč
na opravu obvodového zdiva v 1. patře včetně zateplení, opravu elektroinstalace a zateplení střechy a manželé
Liškovi žádají 100 tisíc Kč na obnovu střechy. Žádosti byly kontrolovány Finančním i Kontrolním výborem obce.
Ing. Kříž – je potřeba doplnit u způsobu prací svépomocí, že se žádá o peníze na materiál. My předpokládáme, že to
tak je, ale je potřeba, aby to v žádosti bylo napsáno, aby člověk doložil doklady za materiál. Mohli by si zaplatit
práci sami sobě. Prakticky to jde.
Starosta – ano, v nových žádostech to doplníme. V těch podaných to žadatelé dopsali.
Ing. Kříž – v jedné žádosti chybělo datum dokončení oprav.
Starosta – už je to doplněno také. Všechny nedostatky byly odstraněny a půjčky lze poskytnout.
Ing. Kříž – myslím, že by se usnesení mělo rozdělit, že by se žádající a příbuzný měli zdržet hlasování.
Jednotlivá usnesení jsou pod stejným číslem a jsou rozlišeny písmeny.



usnesení č. 48a/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  poskytnutí  půjčky  v  1.  kole  roku  2013  z  Fondu  rozvoje
bydlení  manželům Janovi  a Jaroslavě  Laušmanovým na rekonstrukci  kuchyně ve výši
40.000,- Kč.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Luděk Pažout.

usnesení č. 48b/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  poskytnutí  půjčky  v  1.  kole  roku  2013  z  Fondu  rozvoje
bydlení manželům Emanuelovi a Drahomíře Mecnerovým na opravu obvodového zdiva
v 1. patře včetně zateplení, opravu elektroinstalace a zateplení střechy ve výši 100.000,-
Kč.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

usnesení č. 48c/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  poskytnutí  půjčky  v  1.  kole  roku  2013  z  Fondu  rozvoje
bydlení manželům Miroslavovi a Ladislavě Liškovým na obnovu střechy ve výši 100.000,-
Kč.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Miroslav Liška.

K     bodu programu č. 2 – Žádosti o koupi pozemků v majetku obce:  

Starosta seznámil zastupitele se žádostmi o koupi pozemků, kdy se jedná o pozemky p.p.č. 1506, o který žádá pan
Jiří Knoll a pozemek p.p.č. 1650, o který žádá pan Ing. Reiber. Záměr prodeje byl schválen Zastupitelstvem obce na
zasedání dne 20. června 2013 usnesením č. 40/2013 a byl zveřejněn dle zákona od 4. 7. do 24. 7. 2013.
Ing. Kříž – bude se tam dělat nějaké zaměření nebo něco? Když koukám do katastru tak tam je 6 parcel. Budou se
pozemky prodávat podle předchozích pravidel? Mělo by to být uvedené v usnesení.
Starosta  –  ano,  bude  to  podle  pravidel,  které  jsme  schválili  v únoru.  Pozemky  nejdříve  vytyčíme  a  následně
prodáme za stejných podmínek.
Starosta – hovořil jsem s panem Koťátkem, který projevil zájem o koupi pozemku st.p.č. 250, na kterém mu stojí
část jeho chalupy. Zde bychom také postupovali  podle schválených podmínek, jako předtím i  s  tou upravenou
cenou 100,- Kč za m2. Jsou to pouze 4 m2.
Ing. Kříž – není to součást toho druhého pozemku?
Starosta – není, je to samostatný pozemek se svým parcelním číslem.
p. Liška – je to oddělený?
Starosta – ano, je to oddělené.

usnesení č. 49/2013 ZO po projednání schvaluje prodej pozemku p.p.č.  1506 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu
žadateli  panu  Jiřímu Knollovi, bytem Ruprechtická 157, 460 01 Liberec 1 dle pravidel
schválených usnesením č. 73/2012 ze dne 14. 12. 2012. A pověřuje starostu k podepsání
kupní smlouvy a návrhu na vklad do katastru nemovitostí.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Ing. Jiří Kříž.

usnesení č. 50/2013 ZO po projednání schvaluje prodej pozemku p.p.č.  1650 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu
žadateli  panu  Ing.  Vladimíru  Reibrovi,  bytem  Pražská  2958,  Varnsdorf  dle  pravidel
schválených usnesením č. 73/2012 ze dne 14. 12. 2012. A pověřuje starostu k podepsání
kupní smlouvy a návrhu na vklad do katastru nemovitostí.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržela se Mgr. Jana Runkasová.

usnesení č. 51/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  záměr  prodeje  pozemku  st.p.č.  250  v  k.ú.  Kunratice  u
Frýdlantu a ukládá starostovi obce zveřejnit záměr v souladu se zákonem č. 128/2000
Sb., o obcích.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.



K     bodu programu č. 3 – EKOKOM – smlouva o vypůjčení nádob na separovaný odpad:  
Starosta seznámil zastupitele se smlouvou o výpůjčce sběrných nádob na separovaný odpad. Jedná se o bezplatné
zapůjčení nádob (kontejnerů) na plast a papír, kdy z důvodu nového rozhodnutí MŽP pro společnost EKO-KOM
musí být předělány všechny smlouvy o výpůjčkách. Nově je zde zaveden institut hlášení poškození nádob.
Ing. Kříž – oni nám za to něco platí?
Starosta – ano, .A.S.A. kontejnery vysype,  zváží a zašle nám přehled, který slouží jako podklad pro fakturu, kterou
nám EKO-KOM proplatí.
p. Pažout – jak to funguje?
Starosta – některé kontejnery jsou od EKO-KOMU a některé máme pronajaté od společnosti  A.S.A. a za ně platíme.
V současnosti jsem v kontaktu s panem Holubcem z EKO-KOMU a zkusíme získat další bezplatné kontejnery.

usnesení č. 52/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  uzavření  smlouvy  o  výpůjčce  číslo  OS201320001590  se
společností EKO-KOM, a.s., se sídlem Na Pankráci 1685/19, 140 21 Praha 4 a pověřuje
starostu obce k jejímu podpisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K     bodu programu č. 4 – Rozpočtová opatření 2013:  
Starosta seznámil s rozpočtovými opatřeními, které se týkají daru na obnovu památníku 2.000,- Kč od pana Břečky,
daru Dolním Beřkovicím ve výši 10 tisíc Kč. Dále jsou to mzdové prostředky na pracovníky VPP – květen 36 tisíc Kč
(24 tisíc Kč a 12 tisíc Kč), dotace MKČR – VISK na knihovnu 37 tisíc Kč. Použití daru z loňského roku od WSB Andělka
10 tisíc Kč, opět mzdové prostředky na pracovníky VPP – červen 42 tisíc Kč (24 tisíc Kč, 12 tisíc Kč a 6 tisíc Kč),
finanční dar od Libereckého kraje 10 tisíc Kč (záštita), mzdové prostředky na pracovníky VPP – červenec 42 tisíc Kč
(24 tisíc Kč, 12 tisíc Kč a 6 tisíc Kč), Vratka na volby prezidenta 6.220,58 Kč a poskytnutí dotace na pořízení výstroje
JSDHO ve výši 59.130,- Kč. 

usnesení č. 53/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  rozpočtová  opatření  dle  přílohy  č.  4/2013.  Rozpočtová
opatření jsou přílohou zápisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Ing. Jiří Kříž.

K     bodu programu č. 5 –     Dar od obce Heřmanice:  
Starosta seznámil zastupitele s obdrženým darem. Obec Heřmanice nám darovala terénní vozidlo Ladu Nivu (r. v.
2003) jako poděkování za pomoc při povodni v roce 2010, kterou získaly od MVČR, kde sloužila policii. Toto vozidlo
musíme užívat ve veřejném zájmu. V současnosti jsou registrační značky v depozitu. Po drobných úpravách bude
sloužit jednotce požární ochrany jako univerzální vozidlo.
Ing. Kříž – v jaké je to hodnotě?
Starosta – nevím, cenu vozidla jsem nezjišťoval.
Ing. Kříž – je to potřeba, částka musí být uvedená.
Starosta – v Heřmanicích zastupitelstvo schválilo darování vozidla a tu cenu jsem nezjišťoval.
Ing. Kříž – mělo by to být uvedeno, abychom to mohli zařadit účetně. Mohli ho dostat zadarmo…
Starosta – oni vozidlo dostali zadarmo od ministerstva vnitra
p. Liška – oni ho získali bezúplatným převodem
p. Pažout – jak to pak bude ohodnocené, vyplyne z darovací smlouvy.
Starosta – teď jde o projevení zájmu o dar a o jeho přijetí.

usnesení č. 54/2013 ZO  po  projednání  schvaluje  přijetí  daru  od  obce  Heřmanice  v  podobě  motorového
vozidla Lada Niva, r. v. 2003, VIN XTA21214031711899 a souhlasí s využíváním vozidla
ve veřejném zájmu jednotkou požární ochrany obce.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

Starosta – ještě se chci vrátit k jednotce. Během povodní jsme dvakrát zasahovali a je poškozena Avie a některé
vybavení. Potřeboval bych projednat, zdali mohu požádat o dotaci na opravu Avie, protože kraj vypsal druhé kolo
dotací pro jednotky požární ochrany. Potřebné opravy se budou pohybovat kolem 40.000,- Kč a můžeme na ně



získat až 60 %.
Ing. Kříž – peníze se nikdy neodmítají.
Starosta – Zároveň bych rád navrhnul prodej soutěžní požární stříkačky, která leží v hasičárně bez využití. Dnes už ji
na soutěžích nemůžeme používat, protože má nepovolené úpravy, které při jejím pořízení zakázané nebyly, ale dnes
už jsou. Bohužel nejde používat ani k zásahu.
p. Pažout – teď už je pro nás k ničemu.
Ing. Kříž – je prodejná?
Starosta – snad ano, dnes je její cena může pohybovat kolem 40 – 50 tisíc Kč, je v ní upravený motor. Který je
seřízený tak, že může při neopatrném zacházení poškodit i sám sebe. Buď se prodá, nebo se vymění za zásahovou
stříkačku.
p. Pažout – zkusme to, leží to tam bez využití.
Ing. Kříž – jestli je nová za 40 tisíc korun, tak nevím, jestli někdo za tuto cenu koupí starou.
Starosta – ne, nová stojí přes čtvrt milionu. Kolem 40 tisíc se pohybují zásahové stříkačky po repasování.

usnesení č. 55/2013 ZO po projednání souhlasí s podáním žádosti o dotaci z Dotačního fondu LK na opravu
zásahového automobilu DA 8 L1Z – Avia A30.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

usnesení č. 56/2013 ZO po projednání schvaluje záměr prodeje požární stříkačky PS SPORT, která je vedená
jako DHM2 pod inventárním číslem 4/4.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K     bodu programu různé – Informace o chodu OÚ:  
Informace o chodu obecního úřadu se vztahuje k přípravě předčasných voleb do Poslanecké sněmovny. Volby jsou
vyhlášeny na pátek a sobotu ve dnech 25. a 26. října 2013. Přípravy jsou již v plném proudu.

ZO po projednání bere informace na vědomí.

K     bodu programu různé –     Informace o projektech podpořených dotací:  
Starosta seznámil zastupitele s průběhem realizace projektů podpořených dotací. V následujících týdnech dojde
k instalaci dopravních značek omezujících rychlost na „marmeládce“ a dopravního zrcadla u výjezdu od fiňáků.
Zároveň objednáváme dalekohledy a další materiál na astronomický kroužek.
pí. Mervová – kde to bude?
Starosta – prozatím na obecním úřadu dole u kadeřnice.
Mgr. Runkasová – od kolika let se budou přijímat děti?
Starosta – od první třídy základní školy
pí. Mervová – bude kroužek bezplatný?
Starosta – uvažujeme o 50 až 100 korunách za rok. Kdyby to bylo zadarmo, tak by to nemotivovalo k  docházení do
kroužku, navíc uvažujeme o výletu do planetária, takže ty peníze použijeme na výlet.
Mgr. Runkasová – přístroje budou tady ve sklepě?
Starosta – Budou uloženy ve skladu na obecním úřadu.

ZO po projednání bere na vědomí informace o realizaci dotacemi podpořených projektů.

K     bodu programu různé – Nabídka společnosti Centropol:  
Starosta seznámil zastupitele s nabídkou od společnosti Centropol. Společnost Centropol nám zaslala nabídku na
nižší cenu el. energie, kterou by obec ušetřila cca 12 tisíc za rok.
Starosta – chtěl bych se úsporám věnovat, ale v současnosti víme, že ČEZ bude od nového roku zlevňovat.
Ing. Kříž  – cena elektriky půjde dolů o 10 %, nabídku bych vzal a šel bych na ČEZ jednat, co může nabídnout za
cenu.
p. Pažout – na jak dlouho garantují nižší cenu?
Starosta – doporučují uzavírat smlouvu na rok, pak předkládají novou nabídku. Pojďme tedy vzít nabídku prozatím
na vědomí a počkáme, o kolik půjde s cenou elektřiny dolů ČEZ. Pak si necháme zpracovat novou nabídku.

ZO po projednání bere nabídku společnosti Centropol na vědomí.



K     bodu programu různé – Zastoupení na valné hromadě společnosti Severotrans, a.s.:  
Starosta seznámil zastupitele s problematikou okolo akcií ČSAD. Rozdělením společnosti došlo ke znehodnocení
akcií.  Přišla  pozvánka na valnou hromadu jedné ze  společností,  na  kterou se  ČSAD rozdělila.  Musíme vyřešit
současnou cenu akcií, protože to souvisí i s účetním přeceněním a pojištěním obce.
Ing. Kříž – tam se hodnota mění až po odepsání nebo prodání akcií.
Starosta – pane Kříži, chtěl bych Vás požádat o zastoupení obce na valné hromadě. Potřebuji navrhnout řešení, co
s těmi akciemi. Podle informací se některé z obcí akcií zbavily za 100 Kč v roce 2010.
Ing. Kříž – došlo tam před 3 měsíci k zemětřesení, kdy vyházeli většinu zaměstnanců a do vedení dosadili své lidi.
Kdy je ta valná hromada?
Starosta – je to 4. října 2013.

usnesení č. 57/2013 ZO po projednání deleguje předsedu finančního výboru pana Ing. Jiřího Kříže na valnou
hromadu společnosti Severotrans, a.s., se sídlem České Mládeže 594/33, 460 06 Liberec
6, která se koná dne 4. října 2013.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Ing. Jiří Kříž.

K     bodu programu různé – Převod kulturního domu do majetku obce – informace:  
Starosta seznámil zastupitele s informacemi o jednání s TJ Sokol Kunratice o možnosti převodu kulturního domu
do majetku obce.
Starosta – potřebuji znát názor zastupitelstva na převod. Milan Franc Vás seznámí s variantami směny, o kterých
jednal výbor Sokola.
p. Franc – Sokol to nemůže dát zadarmo. Získaný majetek vydělává málo, ale vydělává. Bohužel se Sokol o to není
schopný postarat, protože na to nemáme peníze. První variantou byl prodej obci, ale to berte jen pro informaci,
protože  víme,  že  se  bude  muset  investovat  do  oprav.  Druhá  varianta  je  převést  kulturní  dům  obci  a  jako
kompenzaci by obec opravila fotbalové kabiny do nějaké částky. Třetí varianta je převést do majetku obce všechen
majetek Sokolu, to znamená kulturní dům i fotbalové hřiště. My jsme spíše pro 2. variantu, protože se nechceme
zbavovat celého majetku.
Starosta –  převod  za  opravu  kabin  je  asi  nejschůdnější.  Musíme  se  dohodnout  do  jaké  výše  a  jakého  času.
V poznámce  k tomuto  bodu  mám  napsáno:  „do  nějaké  akceptovatelné  finanční  výše  a  v  rozumném časovém
horizontu“.  Zároveň se musí nechat udělat odhad kulturního domu.
p. Pažout – mně se líbí, že to hřiště zůstane Sokolu, protože se o něj budou starat a bude je to motivovat.
p. Franc – je to hloupost, že když někdo přijde a odhadne to na 1,5 mil. 
Ing. Kříž – co by zůstalo sokolu?
Starosta – hřiště a kabiny.
p. Pažout – je to rozumný.
p. Franc – uvidíme, kolik se vyčíslí opravy, myslím si, že se budou pohybovat kolem 400 tisíc.
Ing. Kříž – dívali jste se na podmínky svazu, který vypisuje dotace na opravy hřišť?
p. Franc – my jsme se nedívali, nevíme, kolik opravy budou stát.
p. Pažout – obec peníze má, tak by vám pomohla třeba půjčkou na vaši spoluúčast.
Ing. Kříž – je tam jediný problém, obec nemůže financovat akci, která není jejím majetkem.
Starosta – dá se to řešit třeba tou půjčkou nebo dlouhodobým pronájmem.
p. Franc – já se bojím, že to nezvládneme administrativně.
p. Pažout – to by vám obec pomohla.
p. Pažout – jsme pro, aby to obec převzala.
Ing. Kříž – já bych to udělal tak, aby obec koupila hospodu za cenu oprav a Sokol ať se stará sám a hospodaří si
sám.
Starosta – pozveme projektanta, aby udělal projekt na opravy a sestavil rozpočet.
pí. Mervová – pro fotbalisty bude výhodnější, když to dostanou najednou a ne postupně, jinak by si nic nekoupili.
p. Pažout – zavázali bychom další zastupitele ke splácení.
Ing. Kříž – já bych se k opravám nehrnul, je to pro nás schůdnější, když jim zaplatíme a oni si to obstarají sami.
p. Pažout – obec vám dává peníze, v zájmu obce je, aby tu byly i další spolky.
p. Franc – Sokol se k tomu staví tak, že tam chodí lidé z obce a měla by to vlastnit obec.
p. Pažout – ať to někdo vypočítá a my pak můžeme jednat dále.
Starosta – dnes potřebuji  znát názor zastupitelstva, zdali  máme o převod zájem. Pak budeme jednat o dalším
postupu a podmínkách.



usnesení č. 58/2013 ZO schvaluje záměr převodu KD do majetku obce. 

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Milan Franc.

K     bodu programu různé – Zpráva Kontrolního výboru:  
Mgr. Runkasová čte zápis z kontroly.
Kontrolní výbor prověřoval, zda byly odstraněny závady, které zjistil  finanční výbor při kontrole dne 15. května
2013. Byl předložen zápis z provedené kontroly finančního výboru č. 3/13 a zároveň bylo předloženo vyjádření k
tomuto zápisu od paní Dany Kratochvílové. Vyjádření k závadám.

 Čtyři  dýchací  přístroje  v  celkové  hodnotě  4,-  Kč  byly  zařazeny  do  operativní  evidence,  nacházejí  se  pod
inventárními čísly 10 – 13

 Smlouva o zákonném a havarijním pojištění motorového vozidla byla dodána jak od pana starosty Milana
Götze, tak od pana Zdeňka Lišky.

 Kniha jízd je k nahlédnutí na obecním úřadě.

 Silniční daň se neodvádí, neboť se vozidlo nepoužívá k podnikání (nedosahuje se žádného zisku).
Ing. Kříž – jsme v hrubém rozporu, silniční daň platí fyzická i právnická osoba, je to soukromé vozidlo a pan starosta
za to dostává náhrady.
Mgr. Runkasová – není to podnikatelská činnost.
Starosta – ptal jsem se, obec není vlastníkem vozidla, tak daň platit nebude, já tím autem nevydělávám
Ing. Kříž – daň musí být zaplacena.
p. Liška – obec nemůže být provozovatelem vozidla, protože ho nevlastní.
Ing. Kříž – on když pojede a rozbije auto, automaticky za to zodpovídá obec, obec je v plné výši zodpovědná, před
služební cestou někdo musí cestu povolit.
Starosta přečetl znění § 2 zákona č. 16/1993 Sb., o silniční dani, kde je vymezen předmět daně.
Starosta –  hovořil  jsem  o  tom  s panem  Ing.  Opatrným,  který  mě  odpověděl,  že  žádnou  silniční  daň  obec
v souvislosti s mými cestami platit nemůže.
Ing. Kříž – máme to písemně? Tvrdím to, co mi řekli na finančním úřadě. 
p. Liška – jak jste dospěl k tomu, že on používá auto k výdělečné činnosti.
p. Götz, st. – každý živnostník, který používá auto, by měl platit silniční daň, ale on není živnostník.
Ing. Kříž – jsem přesvědčený o tom, co jsem slyšel na finančním úřadu.
Starosta – Ing. Opatrný je daňový poradce s kulatým razítkem a říkal jste, že ten má navrch nad úředníkem.
Ing. Kříž – to je pravda, ale v tom případě to chce mít tu odpověď písemně. 
Mgr. Runkasová pokračuje ve čtení zápisu z kontroly…

 K dokladům byla přiložena závazná přihláška, cestovní příkaz a seznam účastníků. Zde došlo k pochybení,
proto doklad č. 451 = vratka občerstvení, a doklady č. 452 – 459 evidují vyplacení stravného.

 Doklad od Volného sdružení S. P. Band byl doplněn adresou. Podle informace z Krajského úřadu v Liberci by to
mělo být dostačující.

 K dokladu byl přiložen plakát, aby bylo patrno, že se jednalo o Hasičský ples pořádaný SDH Kunratice a obec
Kunratice.

 Vyúčtování obce nechybí, neboť obec se spoluúčastnila pouze úhradou za hudební produkci.

 Pokud nebude stačit pro spolupráci (spoluúčast) při pořádání akcí mezi různými subjekty ústní dohoda, bude
se muset hledat vhodné řešení na zastupitelstvu obce.

Starosta – dohoda spočívá v tom, že každý spolek má vyčleněné peníze pro hudbu.
Ing. Kříž – o tom jsem nikdy neslyšel.
p. Liška – bylo to řečeno několikrát.
Ing. Kříž – jak je to s pronájmem sálu?
Starosta – platí ho obec.
Ing. Kříž – je potřeba napsat vyúčtování.
Starosta – jedná se o podporu spolků v obci.
Ing. Kříž – já proti tomu nejsem, dejte to do zastupitelstva a je to.
Starosta – má to pod sebou kulturní výbor.
Ing. Kříž – mělo by to být papírově podložené.
p. Pažout – nemusí, je to z rozpočtu kulturního výboru
Starosta – letos se navyšoval rozpočet kulturního výboru



Ing. Kříž – neřešte to, já chráním vás – nás, ne sebe.
p. Pažout – jak byste si to představoval?
Ing. Kříž – vyúčtování na kus papíru – kam šlo vstupné, kam šla tombola.
Starosta – vstupné a tombola šla hasičům, stejně jako půjde fotbalistům i myslivcům. Je to podpora spolků.
Mgr. Runkasová pokračuje ve čtení zápisu z kontroly…

 Doklad byl dodatečně parafován panem Miroslavem Liškou za kulturní komisi. Přesto to nebylo nutné, neboť
podle směrnice o oběhu účetních dokladů je dáno, že doklad podepisuje příkazce, což je pan starosta, pak
správce rozpočtu a účetní (oboje zastupuje paní Dana Kratochvílová). Což bylo splněno.

 V pokladně je příjmový doklad a faktura,  rozpis  dřeva je součástí faktury č.  660002.  Tady zřejmě nebyla
zjištěna žádná závada, FV jen provedl konstatování.

 Kontrola pokladní hotovosti nemá určené konkrétní datum plnění. Proto se nejednalo o závadu. Pan Ing. Jiří
Kříž provedl následně mimořádnou inventarizaci dne 28. 5. 2013. Další kontrolu pokladny provedly Mgr. Jana
Runkasová a paní Hana Labská dne 1. 7. 2013 ke dni 30. 6. 2013.

Mgr. Runkasová – obec Kunratice nemá směrnici, která by ukládala organizaci povinnost provádět inventarizace
4x ročně. Kontrola pokladní hotovosti byla provedena zatím jednou členkami KV a jednou mimořádně panem Ing.
Křížem. Dále ve směrnici o oběhu účetních dokladů je stanoveno, že kontrolu jednotlivých výdajů a příjmů bude
podepisovat starosta (v jeho nepřítomnosti místostarosta), správce rozpočtu a účetní. To, že je správcem rozpočtu
a účetní jedna a táž osoba se nevylučuje. Nikde není dáno, že má doklad podepisovat další zastupitel. Přesto, pokud
se daná položka týká zastupitele a výboru, jež zastupuje, pak je daná položka většinou podepsána počtvrté.
Ing. Kříž  – je potřeba aktualizovat směrnici o oběhu účetních dokladů. Uvedu příklad. Pan starosta se rozhodne
koupit  helikoptéru a dohodne se s  paní  Kratochvílovou,  která mu to jako správce rozpočtu podepíše a nic  mu
nebrání, aby ji koupil. Jde o kontrolu výdajů.
Starosta – podepisování dokladů již probíhá. Co má kultura, podepisuje Mirek, sociální výbor podepisuje Mirka,
stavební věci Milan. Co nejde nikam zařadit, podepisuje místostarosta.
Ing. Kříž – navrhuji usnesení, aby zastupitelstvo uložilo starostovi a účetní obce aktualizaci směrnice č. 1/2011 ze
dne 17. 12. 2012.
p.  Reiber –  nechci  do  toho  vstupovat,  ale  zastupitelstvo  nemůže  ukládat  práci  účetní  obce.  Ta  je  podřízená
starostovi, ten jí ukládá práci.
Ing. Kříž – změníme tedy usnesení pouze na starostu. Dále je potřeba doplnit kontrolu mezd. Mají pracovníci VPP
pracovní lístky, kde je uvedeno, co dělali, kde byli, v kolik přišli?
Starosta – máme docházku.
Ing. Kříž – to je podle mě málo.
Starosta – máme knihu, kam píší, co dělali, kde byli.
Ing. Kříž – myslím, že každý zaměstnanec to má mít, je potřeba, aby to ještě někdo jiný kontroloval.

usnesení č. 59/2013 ZO po projednání ukládá starostovi obce aktualizaci směrnice č. 1/2011 ze dne 17. 12.
2012, o oběhu účetních dokladů. Termín do příštího řádného zasedání Zastupitelstva.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

Mgr. Runkasová – závěr zápisu. Kontrolní výbor shledal, že jednotlivé závady sepsané finančním výborem byly
napraveny.  Se  zprávou  FV  a  výslednou  zprávou  KV  bude  seznámena  i  nepřítomná  členka  KV  paní  Petra
Slepitschková. 
Mgr. Runkasová – Nyní se zaměříme na kontrolu popelnic a psů. Aby bylo vše přihlášené a zaplacené.

ZO po projednání bere zprávu Kontrolního výboru na vědomí.
K     bodu programu různé – Zpráva Finančního výboru:  
Ing. Kříž – žádnou zprávu připravenou nemám. Osobně se domnívám, že od toho máme správce rozpočtu, který by
měl zprávu o hospodaření předkládat.
Starosta – ke kontrole hospodaření obce je ze zákona zřizován Finanční výbor.
Ing. Kříž – to je sice pravda, ale já navrhuji usnesení, aby zastupitelstvo uložilo starostovi obce, aby zajistil čtvrtletní
uzávěrku podle výkazu FIN 1-12 předkládanou správcem rozpočtu.
Starosta – chcete, aby paní Kratochvílová na zasedáních četla zprávu o hospodaření?
Ing. Kříž – ano. Ona nejlépe ví o výdajích obce. My se ve výdajích nevyznáme. Když vidím, že obec nakoupila kolky
za 10 tisíc, tak nevím, na co jsou. Pak jsem si uvědomil, že to souvisí s prodejem pozemků.
Starosta – právě proto provedete kontrolu.  Napíšete seznam, co vám není jasné a my vám to zpracujeme na
zasedání zastupitelstva. Já dávám protinávrh usnesení,  aby bylo předkládání přehledu plnění rozpočtu uloženo



finančnímu výboru.

usnesení č. 60a/2013
PROTINÁVRH

ZO po projednání  ukládá  Finančnímu  výboru  připravovat  čtvrtletní  přehled  o  plnění
rozpočtu obce na základě výkazu FIN 1-12 a předkládat je zastupitelstvu obce.

Hlasovalo: 8 Pro: 7 Proti: 1 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

Proti byl Ing. Jiří Kříž.

usnesení č. 60/2013 ZO po projednání ukládá starostovi  obce, aby zajistil čtvrtletní uzávěrku hospodaření
obce dle výkazu Fin 1-12 předkládanou správcem rozpočtu.

NEHLASOVÁNO

 
Diskuse:

 Mgr. Runkasová – má obec nějakou možnost, jak donutit majitele (nepřítomné) starat se o své pozemky,
případně zda je možný nějaký jejich postih? 

Starosta – Majitele těchto pozemků oslovíme, aby zjednali nápravu.
Ing. Kříž – Jak potrestáme obec, když to sama neplní? Například cesta k sušce.

 Ing. Kříž – Nájemník - toulají se tam psi, mám obavu, že se hladový pes vrhne na dítě s jídlem.
Starosta – Situaci jsem řešil s Policií, s útulkem, na odboru přestupků. Vše bez výsledku. Nyní se obracím na spolek
na ochranu zvířat.
Mgr. Runkasová – ten dům je jeho?
Starosta  –  ano,  ale  on  tu  nemá  trvalý  pobyt,  proto  se  na  něj  nevztahuje  povinnost  hlášení  psů.   Je  hlášen
v Dětřichově na obecním úřadě.

 Mecnerová – zahrada Čech bude?
Starosta – ano, jede se v neděli 15. září.

 Mecnerová – řidič velkého traktoru, ten co vozí slámu a vozí děti, jezdí po vesnici jako blázen.
Ing. Kříž – děkuji, že takto titulujete mého syna. Ujišťuji Vás, že jezdí podle předpisů. Ono to pouze vypadá, že jezdí
rychle.

Závěr: Pan starosta poděkoval přítomným za účast na zasedání a ukončil jednání v 21:20 hodin.
Přílohy: Prezenční listiny

Rozpočtové opatření dle přílohy č. 4/2013

Zapsala: Miroslava Luftová Zápis ověřili: Mgr. Jana Runkasová ………………………………………………

V Kunraticích dne 6. září 2013
Miroslav Liška ………………………………………………

Luděk Pažout
místostarosta

Milan Götz
starosta


